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Maria Jesus Sinfreu Call 
 
Els voluntaris que regularan els passos a les escoles comptaran amb el 
suport presencial de la guàrdia urbana? Com a l'escola Garbí? 

Sobre la primera pregunta, del tema de la regulació dels voluntaris de l’escola 
Garbí, és una iniciativa pròpia de l’escola Garbí. No és de l’ajuntament, i el que 
fan és, fonamentalment, els alumnes de cursos superiors ajudar a desencotxar 
els més petits i acompanyar-los dins de l’escola. La policia sí que fa una 
supervisió, però no tant d’aquesta funció sinó que fa una supervisió de 
l’encreuament B-23 -Països Catalans- Sant Mateu, que en aquestes hores es 
converteix en un punt crític. Fonamentalment estan per a això. A vegades 
penetren dins del carrer Sant Mateu per si hi ha alguna retenció més important 
del normal. 

I quant al tema del que farem amb aquests voluntaris, és una formació. I en 
principi, aquests voluntaris sí que estaran acompanyats per la policia fins que la 
policia vegi que ja poden exercir les seves funcions sense aquesta supervisió 
directa. 
 
 
L’Ajuntament d’Esplugues tè assessors? Quants? Quina funció fan? 

I quant al tema dels assessors, entenem que són càrrecs de confiança el que 
planteja doncs no en tenim cap, en aquest sentit, excepte el gerent, però que 
no és un assessor sinó que és un càrrec tècnic. 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Bé, doncs ara és el torn de formular preguntes, de forma presencial, i per tant, 
és el torn dels presidents o presidentes d’associacions de veïns, que de fet crec 
que ara mateix no gaudim de... Sí? Sí que tenim? L’he perdut, on està el 
senyor...? Ah, tenim al senyor Álvarez. M’ha de disculpar, mirava enrere i no 
havia vist que el teníem en primera filera. Doncs, és el moment de saber si algú 
vol intervenir, algun president o presidenta? No és el cas, per tant, passem, i 
llegeixo, perquè sempre pot haver alguna persona no habitual als plens, i, per 
tant, explicarem com funciona. Diu: «Finalment, el president o presidenta del 
ple autoritzarà la formulació d’intervencions orals per part de les persones 
assistents a la sessió, amb una duració màxima de 30 minuts. Es podrà 
formular un màxim de dues intervencions per persona, i cada intervenció tindrà 
una durada màxima d’un minut. El sobrant del temps de les intervencions no 
serà acumulable.» Doncs..., cosa que no fem mai. Molt bé, ara és el moment 
de saber quines són les persones, que avui són presents aquí, en el ple, que 
volen intervenir. Molt bé, doncs tenim quatre peticions de paraula.  



Molt bé, jo com sempre..., la nostra memòria no... La senyora Anna? Coll, Coll 
de cognom, el cognom ens ballava. I el senyor? Marcos. Molt bé, doncs 
començaríem pel senyor Jordi Raventós. Vol formular una o dues preguntes? 
Dues? Té un minut per a cada.” 

 

El senyor Raventós diu: 

“Aviam, la primera és referent al tema del carrer de l’Església. Clar, que sigui 
per a vianants em sembla bé, però sempre i quan fos un carrer com el carrer de 
Mossèn Cinto, que és un carrer que pots passar a poc a poc amb el cotxe, 
perquè em sembla que a part de Càritas, s’ha de tenir en compte que hi ha una 
església de les monges que és pública. Per tant, és un espai públic com pot ser 
Les Moreres. Llavors, hi ha molta gent gran que els diumenges, jo havia 
acompanyat la meva mare, la senyora Català també hi anava, i molta gent 
gran, que hem d’arribar amb el cotxe fins la porta. Que no se’ns deixi aparcar 
allà, doncs bé, busquem aparcament, però és que si no sembla també fet per al 
pàrquing que hi ha allà sota, perquè jo també visc a La Miranda, i alà era un 
dels llocs on podia aparcar com a ciutadà d’Esplugues, i ara resulta que 
m’hauré de buscar la vida, o pagar pàrquing quan baixo a La Miranda.  

Però aquí el tema important és el tema de les monges, que ni s’ha anomenat. 
Ahir vaig telefonar les monges, i resulta que no hi sabien res –res– i això, 
suposo que hi ha molt poc a contradir, perquè no acostumen a dir mentides, les 
monges. I em sembla que... (Veus de fons.). Bé, però en aquest cas s’ha dit 
que Mossèn Armengol ho sabia, que és veritat, igual que dic això dic el tema de 
les monges, que no hi sabien res, i em sembla que no hi ha dret que se les 
margini així. I a més a més, havent-hi una església que és pública, que hi ha 
gent que té costum d’anar a missa allà, i portem a gent gran que també hi va, i 
que hi poden anar-hi entre setmana a veure les monges. I a mi em sembla que 
aquell carrer sigui com el de Mossèn Cinto, que es pugui passar poc a poc amb 
el cotxe. Que hi hagi bancs, que hi hagi el que es vulgui, molt bé, però amb el 
cotxe s’ha de poder passar i traspassar fins l’altra banda, perquè si no, és 
complicat. Que es vagi poc a poc, i molt bé. I que hi ha molta gent, que els 
diumenges ara estava ple perquè hi ha les activitats esportives a Les Moreres, 
és veritat que està ple de cotxes, i la majoria no eren d’Esplugues, perquè 
tampoc ni podies aparcar allà, i havies de buscar l’aparcament quan anaves a 
missa de nou a les monges, perquè ja està ple el carrer. Però em sembla que 
això s’ha de tenir en compte. Ara, la solució de Mossèn Cinto, podem anar a la 
Bodega Torres, podem anar a tots els comerços d’allà, deixar la persona i 
després doncs buscar l’aparcament. Em sembla que això... És un suggeriment. 
I llavors, sembla que s’ha de tenir en compte això, que no és només les 
monges, que no s’ha tingut en compte, i l’altra, que hi ha molta gent que hi 
anem, i gent gran. 

Després, la segona cosa és la participació ciutadana. M’ha sorprès avui quan 
s’ha parlat dels pressupostos, que hi va haver aquí..., ara no em surt la paraula, 
bé, una reunió, diguem, una assemblea o com li vulguin dir, de participació 
ciutadana, perquè la gent pogués dir la seva. Però resulta, ho ha dit al senyor 
Figueras, que no s’havia canviat res. Es veu que les aportacions que va fer la 



gent..., m’explico? O sigui, hi va haver aquí una..., l’audiència, perdó –
l’audiència– perquè la gent pogués fer aportacions en els pressupostos, entenc 
jo. Llavors, resulta que aquells pressupostos ja estaven tancats, el que es feia. 
No? Perquè si li diu el Jordi que no s’ha tocat res... Bé, desprès ja m’ho 
aclarireu, si us plau. M’explico? Perdó, eh?” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Vostè s’explica molt bé –s’explica molt bé.“ 

 

El senyor Raventós diu: 

“Jo m’explico el que no entenc, o sigui, jo entenc que hi ha aquí –un moment– 
que sembla que la gent aporta coses, que diuen que es tenen en compte, i que 
desprès resulta que no s’ha canviat res. Llavors dic..., o és que tothom les 
aportacions que han fet ja són d’acord amb els pressupostos i no ha aportat res 
de nou la gent, o és que hi ha alguna cosa que no entenc.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Sí, vostè s’explica molt bé, però el senyor Figueras, el regidor Figueras, no ha 
dit ben bé això. Ha dit una altra cosa, i desprès la podem matissar.” 

 

El senyor Raventós diu: 

“Per això ho dic, perquè m’ho aclariu. No, perquè... Llavors, un es fa mala sang, 
i no cal fer-se-la. Doncs ja està.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“El senyor Oliveras. Té una o dues qüestions? Doncs té un minut per a cada.” 

 

El senyor Oliveras diu: 

“Bé, la primera qüestió és referent a, com vostès saben, el passat diumenge es 
va organitzar amb diferents entitats del poble i organitzacions polítiques un acte 
de suport als docents de les Illes. Llavors, la pregunta seria, concretament, el 
motiu de la tardança a donar-nos autorització a aquest grup d’entitats que va 
organitzar aquest acte, perquè això representava un esforç d’organització i, 
sobretot, també de difusió de l’acte i demés, perquè vingués més gent, en 
definitiva, i entenem que es va trigar massa a donar autorització per poder fer 



servir el Robert Brillas com a lloc per poder fer aquest acte. Per tant, aquesta 
seria la primera pregunta, el motiu de la tardança. I la segona pregunta és que 
des de la CUP d’Esplugues veiem amb preocupació, i preguntem novament, 
que ja ha sortit en diferents plens, el criteri que es fa servir en els escorcolls a 
les persones que accedeixen al ple municipal, perquè avui, novament, s’ha 
escorcollat una persona afí a la CUP. Per tant, voldríem saber si és que s’ha 
donat alguna altra instrucció, és un criteri selectiu, és una qüestió estètica, o 
com funciona.  

Gràcies.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Senyora Coll. Vostè, té una o dues preguntes? Doncs, té un minut per 
formular-la.” 

 

La senyora Coll diu: 

“Al ple de maig, des de la CUP d’Esplugues vam presentar una proposta 
ciutadana demanant la reducció de les aportacions o subvencions que rebien 
els grups polítics i els regidors. S’ha sentit el que dit al principi o no? No, val. Al 
ple de maig, des de la CUP d’Esplugues vam presentar una proposta ciutadana 
demanant la reducció de les aportacions que rebien els grups polítics i els 
regidors, i que es justifiqués en què es gastaven aquestes aportacions. Es va 
votar en contra, entre d’altres coses perquè no hi havia marcats uns 
paràmetres legals que determinessin què era o no justificable legalment. Tot i 
així, tots els grups polítics ho van trobar bona idea, i van dir que als propers 
pressupostos s’inclouria la proposta, un cop acordat el marc legal. S’ha tingut 
en compte i on queda reflectit?” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Doncs, en aquest cas serà el senyor... (Veus de fons.) No passa res, jo no l’he 
vist i ara l’afegim, no passa res, eh? Però havia dit quatre i havíem... Doncs el 
senyor Pla, no passa res. Vostè té una o dues preguntes? Doncs en té un 
minut per a cada.” 

 

El senyor Pla diu: 

“Bueno, yo lo mismo que la otra vez, el mes de mayo, junio, que viene aquí a 
hablar, por lo mismo del Plan de Trabajo, que voy a la oficina de empleo y lo 
primero que te dicen es que para el Plan de Trabajo del ayuntamiento tienes 
que tener carnet de conducir, cuando muchas veces no hay tropas suficientes 
para la gente, de los conductores. Porque piden, 6 conductores con carnet de 



conducir. ¿Qué pasa? ¿Que los que no tenemos carnet de conducir no 
tenemos derecho a trabajar?  

Y luego, la segunda, cuando vine la última vez, estuvimos hablando y me dijo 
que mirarían a ver si me podían colocar en algún sitio. Me habéis llamado tres 
veces, me habéis pedido tres currículums míos, vitales, para presentarlos, les 
he presentado los tres, y aún estoy esperando que me llamen y me digan algo. 
Es lo único. Llevo ya así desde el mes de mayo.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Doncs, ho lamento molt, senyora Carbonell, no l’havia vist. Té una o dues 
qüestions? Doncs, un minut per a cada.” 

 

La senyora Carbonell diu: 

“La primera és per a l’Enric Giner. Abans de l’estiu vam tenir una reunió amb 
veïns i veïnes, on vam parlar dels diferents temes que teníem pendents, i sobre 
el tema de les bicicletes vas comentar que per al mes de desembre es faria un 
fulletó sobre civisme que sortiria en la revista El Pont, i que parlaria també 
sobre el tema de les bicicletes. Com que estem a finals de novembre, és per 
confirmar que sí que sortirà al mes de desembre en el proper número de El 
Pont, que sortirà aquest fulletó sobre civisme, i es parlarà sobre el tema del 
funcionament de les bicicletes. És només recordatori.  

I l’altra és solidaritzar-me totalment amb el que ha dit el Jordi, sobre el tema del 
carrer de l’Església. I llavors, a mi el que m’estranya és el que has dit abans, 
que l’associació de veïns..., bé, que s’ha parlat amb l’Associació de Veïns i amb 
el Mossèn. Llavors, m’estranya que l’Associació de Veïns, sabent que no 
s’havia parlat amb les monges ni amb els veïns afectats, hagi dit que sí a un 
tema sense parlar, precisament, amb els interessats. Perquè a més a més, 
afectats vull dir tota la gent que anem a les monges. Aleshores, em sembla que 
decidir una cosa d’aquestes és molt alegre, i que s’ha de tenir molt en compte 
tota la gent que anem allà. Senzillament això, i m’estranya.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“No puc, senyor Álvarez, no puc perquè já ha passat el torn de demanar 
paraules. Jo m’estimo més quan ara acabi el ple... Perquè clar, això no ha estat 
una interpel·lació tant a l’equip de govern, o als regidors, i potser sí que els hi 
demanaríem, des del públic, que si han d’interpel·lar a algú, sigui ... (Veus de 
fons.) No, no, bé, clar. (Veus de fons) No, bé, l’al·ludit, i en el moment que es fa 
una al·lusió és millor que siguin persones que puguin donar una desposta. Jo 
crec que ho podrem fer, quan acabi el ple, amb molta tranquil·litat, podreu 
aclarir totes les posicions, i tots arribarem a una entesa, senyor Álvarez. Sé que 
vostè l’entén perfectament. 



Dit això, hem de donar resposta a les qüestions plantejades. Em sembla que 
només han formulat qüestions a l’equip de govern, si no estic despistada. Te, 
doncs la paraula el senyor Giner per donar resposta.” 

 

El senyor Giner diu: 

“Sobre, el senyor Jordi Raventós, que plantejava el tema de les dificultats que 
hi hauria, segurament, per arribar en cotxe fins la porta. Bé, això són aquestes 
qüestions que haurem de replantejar o haurem de veure, i tractar-ho, i veure 
quin tipus de solució es pot donar. És veritat que es parlava, en algun moment, 
que la gent pogués arribar als oficis religiosos, ara ja tampoc hi poden aparcar, 
perquè està tot ple pels usuaris del Poliesportiu de Les Moreres. S’ha de veure, 
no obstant, aquesta possibilitat que vostès diuen, de poder entrar, deixar, 
descarregar i continuar. Això ho mirarem. 

Quant al tema de l’audiència pública que comentava, són dues coses diferents. 
Es va aprovar informar favorablement en comissió informativa els 
pressupostos, i va quedar alguna qüestió pendent, d’una resposta –ho hem 
comentat– per part de l’advocat representant de la família en relació a una 
expropiació d’un solar a l’Avinguda Isidre Martí, que ens ha arribat aquest matí 
mateix, a darrera hora i que ens ha obligat a fer aquesta convocatòria 
d’urgència de la junta de portaveus, i a plantejar el tema. 

Quant al tema de l’audiència pública, és una presentació del pressupost. És 
evident que si hagués algun tipus de suggeriment que incidís directament en la 
quantia econòmica o en alguna partida, doncs l’haguéssim recollit i l’haguéssim 
plantejat també amb immediatesa a la junta de portaveus o a la comissió 
informativa, per veure si preníem alguna decisió en aquest tema, però aquestes 
intervencions, en aquest sentit, no es van produir durant la presentació. 

Quant a la pregunta... (Veu de fons.) No, comentàvem també que hi havia, en 
aquests moments un projecte de pressupostos participatius, que han començat 
amb quatre grups impulsors, que estan fent una feina no solament de proposar 
sinó d’entendre la mecànica del funcionament pressupostari i financer de 
l’Administració, i en aquest sentit anem avançant, dintre dels pactes que hem 
signat també amb Iniciativa, i un d’ells és aprofundir en aquesta línia. 

Quant al senyor Sergi Oliveras, bé, es va contestar immediatament a la seva 
sol·licitud. El que sí es va dir, immediatament, és que l’ajuntament entenia que 
no s’havia de fer un dinar al pati del Casal de Cultura. Per què? Perquè 
pensàvem que no és el lloc adient. Quan hi ha un dinar d’aquest tipus, desprès 
l’ajuntament ha de passar i ha de netejar tot el terra, i això porta un cost, i li 
vam dir: «Escolti, en tot cas l’acte es pot fer, però el tema del dinar s’ha de fer 
en la pista coberta.» És això el que es va comunicar, i es va comunicar de 
seguida. El que va haver-hi és una altra petició, en aquest sentit signada per 
uns partits polítics, incidint una altra vegada en el mateix tema, i finalment 
doncs, es va acceptar. Però sí que és veritat que l’ajuntament s’ha plantejat 
que no és un espai idoni, el del Casal de Cultura, per fer ni dinars ni sopars. 
Per diverses raons, fonamentalment hi ha un tema després de costos de neteja 



que són bastant importants, i pensàvem, doncs, que calia determinar finalment, 
i posar-se d’acord en què aquest tipus d’esdeveniment es fes, potser, a la pista 
coberta, que reuneix altres condicions. És simplement això. La tardança no és 
tal tardança, sinó que es va contestar immediatament, i el que passa és que 
després vostès van fer un altre escrit, que van signar uns grups polítics, per 
demanar una altra vegada fer el dinar al mateix lloc, al Casal de Cultura. 

Quant al tema de l’escorcoll que deia, doncs, la primera notícia. No hem donat 
cap instrucció, en absolut, perquè es produeixi una circumstància d’aquesta 
mena. Ja esbrinarem què és el que ha passat, i per què, en tot cas. És al revés, 
vam reafirmar ja fa temps que les instruccions eren contràries absolutament, a 
aquesta pràctica. Esbrinarem el que ha passat, perquè la policia no té cap 
mena d’instrucció sobre això. 

Quant al tema de la senyora Ana Coll, que parla de... Miri, hem estat 
investigant sobre el tema aquest de buscar precedents sobre el tema de les 
justificacions, i no hem trobat cap. A cap ajuntament no hem trobat que hi hagi 
una justificació d’aquest tema, per tant, és una cosa absolutament nova. Hem 
de veure encara de quina manera es podria estructurar això, però no hem 
trobat referents en aquest sentit, i, per tant, no tenim la manera de veure com 
ens posem d’acord. En tot cas, pensem que una cosa d’aquesta mena hauria 
de ser un acord que també vingués avalat per la Federació de Municipis de 
Catalunya, i l’Associació Catalana de Municipis, en el sentit que tothom tingués 
un criteri homogeni, igual que en les retribucions hi ha un criteri homogeni que 
fixen aquestes dues associacions, doncs en aquest tema de les justificacions 
hauria d’haver-hi també un criteri que entenem homogeni, que en aquests 
moments no existeix. Però no ho hem oblidat, i hem treballat en el tema. 

Pel que fa a la intervenció del senyor Marcos Pla sobre la necessitat o no de 
tenir carnet de conduir, bé, depèn del lloc de treball. I és evident que és millor 
que tothom en tingui, de carnet de conduir. I les condicions es fixen tenint en 
compte la idoneïtat del perfil professional de qui ocupa el lloc de treball. I si es 
diu que fa falta carnet de conduir, doncs és un valor, perquè segurament en 
qualsevol moment es pot utilitzar algun dels vehicles de l’ajuntament. I pel que 
fa al tema també de la selecció, jo li recordo en aquest sentit, que és el Servei 
d’Ocupació de Catalunya el que finalment fa la selecció i la proposta per a les 
contractacions, no pas ho fem directament nosaltres, com a ajuntament. 

I després, la senyora Carbonell. En aquest sentit, tenim esborrany del tríptic. Jo 
el tinc damunt la taula. La veritat és que m’ha arribat, està fresc, em va arribar 
ahir i, per tant, m’agradaria veure’l, i en tot cas parlar-ho amb els companys de 
govern, parlar també, podem presentar-lo a la junta de portaveus, o sigui, que 
tothom aporti o faci les seves aportacions, i vostè també –també, també– no hi 
ha cap problema. 

I quant al tema del carrer de l’Església, és veritat que no s’ha avisat les 
monges, és veritat, i demano disculpes per no parlar directament amb les 
monges. Vaig parlar amb l’Església, però amb un sector només de l’Església. 
No vaig parlar amb l’altre sector, i ho farem –i ho farem, i ho farem. (Veus de 
fons.) No, no, jo havia parlat amb el senyor Álvarez, i li va semblar que era una 
bona proposta.” 



 

La senyora alcaldessa diu: 

“És important parlar amb les senyores també, no només amb els senyors.  

Dit això, abans de donar el ple per acabat sí que hi ha un tema que em 
preocupa, que és el tema dels escorcolls. Sí, hi ha una instrucció molt clara, i 
és que no s’ha d’escorcollar, a no ser que hi hagi unes raons o uns motius que 
ara no es donen i no existeixen. Es poden imaginar una persona desconeguda, 
que arribi en situació sospitosa, doncs l’obligació d’un agent de policia, en 
aquest cas, seria com a mínim demanar identificació a aquella persona. Per a 
les persones habituals del ple no es dóna aquestes circumstàncies. Hi ha una 
instrucció clara de què no s’ha de fer. Per tant, ara, en acabar el ple, 
m’encantaria poder conèixer exactament què és el que ha passat. 

De manera que, amb això, sí que jo crec que podem donar aquest ple per 
acabat, per tant, s’aixeca la sessió.”  
 


